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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan tervezi a kormány az idei szúnyogirtás 
végrehajtását?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A koronavírus-járvány elleni védekezés közben sem szabad elfeledkezni olyan, minden évben 
szokásos intézkedésre, mint a hagyományosan áprilisban kezdődő szúnyogirtás, más nevén 
szúnyoggyérítés. Igaz, tudományosan bizonyított tény, hogy a jelenlegi járványban állatok nem 
játszanak szerepet, ám a szúnyogok gyakran terjesztenek egyéb, az állatállományra és az emberi 
szervezetre egyaránt veszélyes vírusokat és kórokozókat, tehát a szúnyoginvázió gyors és hatékony 
megfékezése az idei évben is kiemelt fontossággal bír.

A Magyar Tudományos Akadémia Ökológiai Kutatóközpontja már 2019. augusztusában 
nyilvánosságra hozta javaslatait a szúnyogirtás modernizálását illetően, ami tartalmazza (a teljesség 
igénye nélkül) több szakember képzését, a vírustenyésztő fajok, valamint azok élőhelyeinek a 
korrekt feltérképezését, a lakosság vírusfertőzöttségének megfelelő szintű felmérését, valamint a 
természetkárosító kémiai gyérítés helyett a biológiai gyérítés szélesebb elterjesztését.

Mivel szúnyogirtásra a kormánynak a tavalyi évben is a nyár közepén kellett soron kívül még 825 
millió forintot elkülönítenie, jogos a polgárok aggodalma, hogy idén vajon minden megfelelően 
halad-e.

Tisztelt Miniszter Úr!

A fentiek alapján a következő kérdésekben kérem tájékoztatását:

Megkezdődött-e már az idei szúnyoggyérítés, vagy annak előkészítése? 

Milyen módszerekkel történik a szúnyogirtás? 



A szúnyogirtás előkészítése és végrehajtása során figyelembe veszi-e a kormány az MTA 
javaslatait? 

Megtisztelő válaszát köszönöm!

Tisztelettel:

Dr. Oláh Lajos 
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